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PROTOKÓŁ Nr  24/2021 

posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
które odbyło się 16 sierpnia 2021 roku, o godz. 1300 

 
Przewodnicząca Komisji  –  Marzena Murawska 
Protokolant            - Joanna Kosior 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie, w którym uczestniczyło 7 radnych oraz 
zaproszeni goście (listy obecności stanowią odpowiednio załączniki Nr 1 i 2 do protokołu).  
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia planu sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych na terenie Powiatu Radomskiego. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji Liceum 

Ogólnokształcącego w Chwałowicach. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji  Liceum 

Ogólnokształcącego  dla Dorosłych  w Chwałowicach. 
4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie likwidacji  Technikum   w 

Chwałowicach. 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zasad rozliczania 

tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz ustalenia zniżek obowiązkowego 
wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych, dla których powiat 
radomski jest organem prowadzącym. 

6.  Sprawy różne i wolne wnioski. 
 

 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie ustalenia planu sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych na terenie 
Powiatu Radomskiego. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że przedłożony projekt 
uchwały wynika głównie z przedłożonych kolejnych projektów uchwał, ponieważ przestaje 
funkcjonować od 1 września br. Centrum Kształcenia Ustawicznego i Zawodowego w 
Chwałowicach a na jego miejsce powstanę Zespół Szkół i Placówek. W związku z tym 
konieczna była zmiana planu sieci. Otrzymano pozytywną opinię Mazowieckiego Kuratora 
Oświaty. Kolejne punkty dotyczą projektów uchwał, które już były opiniowane przez komisję 
dotyczył one zamiaru likwidacji,  teraz jest dopełnienie trybu dwuetapowego. Dodał, że jest 
również projekt uchwały dotyczący zmiany godzin wymiaru zajęć np. dla Dyrektora 
Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Wierzbicy. Postanowiono obniżyć pensum ze 
względu na ilość zadań. 
 
Radny Tadeusz Osiński powiedział, że w niektórych szkołach są zniżki dla wicedyrektorów 
szkół 11 godzin. Było by to zasadne, jeżeli dyrektorem szkoły byłby nie nauczyciel a manager, 
a jeżeli nauczyciel jest dyrektorem szkoły powyżej 16 oddziałów i zastępca ma prawie tyle 
zniżki co dyrektor to jest przy 40 godzinnym tygodniu pracy to jest 1,5 godziny dydaktycznej 
dziennie. Wydaje mu się , że hospitacje, planowanie zastępstw itd. to aż tyle czasu w tygodniu 
nie pochłania.  
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Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że radny chciałby żeby 
wicedyrektorzy więcej pracowali , tak?. Powiedział, że tej regulacji nie zmieniał , ona zawsze 
była. 
 
Radny Tadeusz Osiński uważa, że zniżka 11 godzin jest trochę za duża. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że nie zmieniał tego. 
Przyjęli taką zasadę, że ilość zadań  dla dyrektora z każdym rokiem rośnie. Dyrektora zastępuje 
Wicedyrektor. Ten wymiar był i nie zmieniał go. Dodał, że on nie widzi zasady, aby zwiększyć 
pensum Wicedyrektorom.  Powiedział, że szkoły obecnie przechodzą trudny okres muszą 
zmienić swój charakter, próbować bardziej walczyć o ucznia. Póki co nie ma powodów, żeby 
obarczać  kadrę kierowniczą szkoły dodatkowymi obowiązkami. 
 
Przewodnicząca Komisji Marzena Murawska powiedziała, że uważa, że te 7 godzin dla 
Wicedyrektora to jest optymalnie dużo godzin bezpośredniej pracy z uczniem. Wicedyrektorzy 
wbrew pozorom w nowoczesnej szkole mają dużo zajęć, powinni jeszcze uczestniczyć w 
zespołach przedmiotowych, zadaniowych, które na terenie szkół powinny być zorganizowane. 
Jeśli chodzi o tę zniżkę to jest wszystko prawidłowo. 
 
Radny Tadeusz Osiński uważa, że Ci Dyrektorzy, którzy nie mają Zastępcy  powinni mieć 
właściwie 4 godziny najwyżej. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że wsłuchują się w głosy 
Dyrektorów i akurat w tym przypadku nie akcentowali takiej potrzeby.  
 
Radny Tadeusz Osiński powiedział, że w Polsce w tej chwili brakuje ponad 13 tys nauczycieli, 
ale to chyba dotyczy dużych miast. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że u nas pojawiają się te 
problemy, a w szczególności jeśli chodzi o szkolnictwo zawodowe. Każdy kto ma kwalifikacje 
i specjalizacje do nauczania przedmiotów zawodowych w szkole bez problemu na rynku pracy 
znajdzie za 8 godzin dużo wyższe stawki niż te, które proponuje szkoła. To jest problem 
ogólnopolski. Co do przedmiotów ogólnych na razie nie ma takich sygnałów. 
 
Więcej pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt w/w uchwały. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie likwidacji Liceum Ogólnokształcącego w Chwałowicach. 
 
Z dniem 31 sierpnia 2021r. likwiduje się Liceum Ogólnokształcące                                
Chwałowicach wchodzące w skład Centrum Kształcenia Zawodowego Ustawicznego w 
Chwałowicach. Uczniom zapewnia się możliwość kontynuowania nauki w Liceum  
Ogólnokształcącym Kadetów Rzeczypospolitej Polskiej w Lipinach. 
 
Niniejsza uchwała jest dopełnieniem dwuetapowej procedury związanej z likwidacją szkoły 
określonej w . W dniu 29 stycznia 2021r. Rada Powiatu w Radomiu podjęła uchwałę Nr 
294/XXVII/2021  w sprawie zamiaru likwidacji Liceum Ogólnokształcącego w Chwałowicach. 
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Projekt uchwały został przedłożony właściwym związkom zawodowym celem zaopiniowania. 
Uzyskano pozytywną opinię w przedmiotowej sprawie. W określonym ustawowo terminie o 
zamiarze likwidacji zostali poinformowani rodzice/uczniowie liceum oraz Mazowiecki Kurator 
Oświaty. Organ nadzoru pedagogicznego pozytywnie zaopiniował likwidację szkoły 
postanowieniem  z dnia 5 marca 2021r. 
Podstawową przesłanką uzasadniającą likwidację Liceum Ogólnokształcącego w 
Chwałowicach jest niska liczba uczniów tej szkoły i wysokie koszty funkcjonowania szkoły. 
W roku szkolnym 2020/2021 funkcjonował  wyłącznie jeden oddział klasy II, który ukończyło  
16 uczniów. Ze względu na profil kształcenia w funkcjonującym oddziale – klasa wojskowa, 
organ prowadzący szkołę w Chwałowicach porozumiał się ze Starostą Przysuskim oraz 
Dyrektorem Liceum  Ogólnokształcącego Kadetów Rzeczypospolitej Polskiej w Lipinach w 
sprawie umożliwienia kontynuowania nauki przez uczniów . 
 
Pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt w/w uchwały. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie likwidacji  Liceum Ogólnokształcącego  dla Dorosłych  w Chwałowicach. 
 
Z dniem 31 sierpnia 2021r. likwiduje się Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w 
Chwałowicach wchodzące w skład Centrum Kształcenia Zawodowego  i Ustawicznego w 
Chwałowicach. 
 
Niniejsza uchwała jest dopełnieniem dwuetapowej procedury związanej z likwidacją szkoły 
określonej w art.89 ust.1 i 3 ustawy Prawo Oświatowe.  W dniu 29 stycznia 2021r. Rada 
Powiatu w Radomiu podjęła uchwałę Nr 293/XXVII/2021  w sprawie zamiaru likwidacji 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Chwałowicach. Projekt uchwały został 
przedłożony właściwym związkom zawodowym celem zaopiniowania. Uzyskano pozytywną 
opinię w przedmiotowej sprawie. W określonym ustawowo terminie o zamiarze likwidacji 
zostali poinformowani słuchacze liceum oraz Mazowiecki Kurator Oświaty. Organ nadzoru 
pedagogicznego pozytywnie zaopiniował likwidację szkoły postanowieniem z dnia 5 marca 
2021r.  
 
Podstawową przesłanką uzasadniającą likwidację Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 
w Chwałowicach jest niska liczba uczniów tej szkoły .  W liceum w roku szkolnym 2020/2021 
uczyło się  18 uczniów w jednym oddziale klasy III  ( semestr VI) , którzy ukończyli szkołę w 
kwietniu 2021 roku. W związku z tym, że w poprzednich dwóch latach szkolnych 2019/2020 
oraz 2020/2021 nie przeprowadzono naboru do klasy pierwszej na semestr pierwszy w szkole 
nie funkcjonuje żaden oddział, tym samym szkoła zakończyła swoją działalność                                 
z powodu braku słuchaczy. 
 
Pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt w/w uchwały. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie likwidacji  Technikum   w Chwałowicach. 
 
Również z dniem 31 sierpnia 2021r. likwiduje się Technikum w Chwałowicach wchodzące w 
skład Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego  w Chwałowicach. 
 
Niniejsza uchwała jest dopełnieniem dwuetapowej procedury związanej  z likwidacją szkoły 
określonej w art.89 ust.1 i 3 ustawy Prawo Oświatowe. W dniu 29 stycznia 2021r. Rada Powiatu                            
w Radomiu podjęła uchwałę Nr 292/XXVII/2021  w sprawie zamiaru likwidacji Technikum w 
Chwałowicach. Projekt uchwały został przedłożony właściwym związkom zawodowym celem 
zaopiniowania. Uzyskano pozytywną opinię w przedmiotowej sprawie. W określonym 
ustawowo terminie o zamiarze likwidacji został poinformowany Mazowiecki Kurator Oświaty. 
Organ nadzoru pedagogicznego pozytywnie zaopiniował likwidację szkoły postanowieniem                              
z dnia 5 marca 2021r. 
Podstawową przesłanką uzasadniającą likwidację Technikum w Chwałowicach jest brak 
uczniów. Od roku szkolnego 2009/2010 nie dokonano naboru do klasy I Technikum. 
Faktycznie szkoła nie prowadzi kształcenia od 2013 roku, w którym ostatni uczniowie 
ukończyli szkołę. 
Pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt w/w uchwały. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 5 porządku obrad – Zaopiniowanie projektu uchwały Rady 
Powiatu w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć 
dydaktycznych oraz ustalenia zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w 
szkołach i placówkach oświatowych, dla których powiat radomski jest organem 
prowadzącym. 

 
 Kolejny punkt dotyczy zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia 
zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz ustalenia zniżek 
obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i placówkach oświatowych, dla 
których powiat radomski jest organem prowadzącym. 
 
W związku z dużą ilością zmian w regulaminie oraz utworzeniem Zespołu Szkół i Placówek w 
Chwałowicach zachodzi konieczność ujednolicenia zapisów uchwały Rady Powiatu  w sprawie 
określenia zasad rozliczania tygodniowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych oraz ustalenia 
zniżek obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli w szkołach i placówkach 
oświatowych, dla których powiat radomski jest organem prowadzącym.    
Określa się : 

1. Zasady rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 
dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego. 

2. Zasady udzielania i rozmiar obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom zajmującym stanowiska kierownicze. 

3. Obowiązkowy wymiar godzin zajęć w kształceniu zaocznym. 
4. Zatrudnianie nauczycieli w bibliotekach szkolnych. 

 
Powyższe zasady ustala się dla szkół i placówek oświatowych powiatu radomskiego począwszy 
od roku szkolnego 2021/2022, zgodnie z załącznikiem do niniejszej uchwały. 

 
Pytań i uwag nie było. 
Członkowie Komisji pozytywnie jednogłośnie zaopiniowali przedłożony projekt w/w uchwały. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 6 porządku obrad – Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Radny Tadeusz Osiński zapytał, czy został zabezpieczony internat w szkole w 
Chwałowicach?. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że tak został 
zabezpieczony dla tych, którzy zgłosili się. Natomiast większość znalazła w ZDZ w Radomiu 
i nie tylko bo też w Solcu, ale na pewno wszyscy uczniowie mają miejsce w szkołach. 
 Powiedział, że dyrektorzy nie zamykają rekrutacji, jest to niezasadne, jest ciągły ruch, 
nie maja jeszcze rekrutacji elektronicznej więc dokumenty są donoszone. Nabór wygląda 
podobnie do roku zeszłego , na pewno nie jest mniejszy , a w przypadku liceum w Pionkach 
jest większy. Wygląda to tak, „czerwone” technikum 71 uczniów, do klasy branżowej 29. 
Technikum w Pionkach czyli tzw.” zielone” 63 uczniów. Liceum w Pionkach 43 uczniów 
złożyło kompletne dokumenty, a to oznacza, że będą dwie klasy. Liceum Ogólnokształcące w 
Iłży 62 uczniów i trzeba się zastanowić czy będą trzy klasy. Najlepszy nabór wyszedł do klasy 
blogerskiej jest to klasa profilowa przygotowująca ucznia do rynku medialnego. Zespół Szkół 
w Iłży 57 uczniów, nie będzie klasy branżowej. 
 
Radny Tadeusz Osiński zapytał czy są dane z gmin, odnośnie młodszych roczników, jaka 
będzie przyszłość po skończeniu podstawówki i możliwość naboru na następne lata?. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że przyszły rok będzie z 
lekką górką, bo to będą roczniki gdzie 6 latki poszły do szkoły. Będzie to liczba około 250 
uczniów na terenie Pionek i okolic, ale następne lata to będzie liczba 70 uczniów.  
 
Radny Tadeusz Osiński powiedział, że program 500 plus niewiele pomaga jeżeli chodzi o 
przyrost. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że pomaga, ale można to 
zaobserwować gdzie indziej. Mowa o niżu demograficznym to trendy trudno odwracalne. Za 
jakiś czas będzie można stwierdzić w jakim stopniu te pieniądze, o których mowa wpłynęły na 
to.  
 
Starosta Radomski Waldemar Trelka powiedział, że jeśli chodzi o niż demograficzny i 500 
plus to jest zaobserwowane w tych klasach zerowych, bo jeśli to miało mieć jakiś skutek to 
teraz te dzieci są w wieku 4, 5 lat. Program ten teraz efektów nie daje bo dać nie może z 
oczywistych powodów. Rok temu zastanawiali się czy wyrazić zgodę na uruchomienie klasy 
17 osobowej w LO w Pionkach, mając pewne pomysły, zaryzykowali , a dziś budowana jest 
tam sala gimnastyczna, strzelnica. Było by super gdyby w klasach było po 25 dzieci , bo 40 
uczniów na dwie klasy to mało. Przypomniał, że w CKZiU w Pionkach jest prowadzony duży 
remont, budowa nowego dachu, wymiana parkietu na sali gimnastycznej. Jest budowa boiska 
w MOW w Wierzbicy. Dobrym pomysłem jest przewidzenie tego co się dzieje jeśli chodzi o 
szkolnictwo specjalne zarówno w Pionkach jak i w Chwałowicach. Pomimo niżu 
demograficznego, realizują pomysły dotyczące szkół specjalnych.  
 
Wicestarosta Radomski Krzysztof Kozera poinformował, o akcji szczepiennej prowadzonej 
w szkołach. Celem promowania, informowania oraz skorzystania ze szczepienia przez 
młodzież. 
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Radny Tadeusz Osiński zaproponował, aby na najbliższym spotkaniu z dyrektorami poradni 
psychologiczno-pedagogicznych Dyrektor porozmawiał w sprawie tak dużej ilości 
wydawanych orzeczeń. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk odpowiedział, że analizowali to, stąd ten 
rozkwit szkolnictwa specjalnego w naszym powiecie. Ilość uczniów, którzy uzyskują 
orzeczenie bądź opinie wzrosła o ponad 25% w stosunku do poprzednich lat. 
 
Przewodnicząca Komisji powiedziała, że obecnie narzędzia do diagnozy zostały stworzone, 
są nazywane coraz to nowsze schorzenia. 
 
Dyrektor Wydziału Edukacji Krzysztof Szewczyk powiedział, że jest tworzona 
Specjalistyczna Poradnia dedykowana Autystykom bo badanie autysty  jest specjalistyczne i 
bardzo trudne. 
 
 
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Komisji zamknęła 24 posiedzenie 
o godz.13:50. 
 
 
Protokołowała:                                                                             Przewodnicząca Komisji  
 
Joanna Kosior                                                                          Marzena Murawska 


